
Sundhedsudvalget

Til: Indenrigs- og sundhedsministeren

Dato: 17. september 2010

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 844
Ministeren bedes kommentere den internt omdelte henvendelse fra Jordemo-
derforeningen, jf. SUU alm. del-bilag497 herunder de enkelte cases indsamlet
af Jordemoderforeningens medlemmer. a) Mener ministeren, at det er betryg-
gende for mor og barn samt i overensstemmelse med faglige standarder på
området, hvis førstegangsfødende fremover skal føde ambulant, og hvordan vil
ministeren sikre at denne praksis fremover ikke afstedkommer større risiko for
komplikationer for mor og barn? b) Hvilke standarder mener ministeren, at der
som minimum bør gælde for fødende i forhold til fødselsforberedelse, fødsels-
forløb, udskrivning og opfølgning og hvordan vil ministeren garantere at disse
standarder overholdes? c) Hvad er ministerens holdning til at flere jordemødre
finder forholdene på fødeafdelingerne så uforsvarlige, at de nu anbefaler vor-
dende forældre at medbringe privat jordemoder på sygehuset, jf. Ritzau 16.
september 2010 "Jordemødre: Fødegangen er blevet farligere"?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Flemming.M.Mortensen@ft.dk
og til udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Preben Rudiengaard
formand
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